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Geachte lezer,  

Voor u ligt het jaarverslag 2023 van de Biologische Moestuinvereniging Hengelo.  
In het jaarverslag van 2022 hebben we aangegeven de indeling voor de voedseltuin te 
veranderen. 
Een experiment welke met verdeeld succes is uitgevoerd maar desondanks met de nodige 
aanpassingen wel zal worden voortgezet. 
De opkomst is dit jaar niet genoteerd zodat we daar geen gegevens van hebben maar duidelijk 
is wel dat deze over de groepen verschillend is geweest. Hier is en zal een evaluatie op komen 
die er voor zal zorgen dat we dit in 2024 beter kunnen doen. 
 
Begin 2023 is Anne-Miek Stroomer als secretaris afgetreden en heeft Djieuwke Rosink het over 
genomen. Dierdre Kleine Punte maakte op de algemene ledenvergadering bekend af te zullen 
treden en de vergadering word gevraagd wie dit over wil nemen.  
Aangezien er geen gegadigden zijn heeft André Wonink aangegeven dit vooralsnog voort te 
zeten met de hoop dat er in de loop van het jaar iemand bereid word gevonden het 
voorzitterschap over te nemen. 
Op 12 oktober is er een extra algemene ledenvergadering geweest waarin ondergetekende, 
Jan Witvoet, met algehele stemmen is benoemd tot voorzitter waardoor het bestuur weer 
compleet is. 
 
In 2024 staat er weer een Weustdag gepland op 9 juni met de volgende deelnemers:  
De BMVH, Twee scoutingverenigingen St Bambi en St Christoffel, IVN, The Bootcamp Factory 
(onder voorbehoud), TurnCentrum Twente, WebTon (onder voorbehoud), ’t Geerdink en de 
Kinderboerderij ’t Weusthag.  
Daarnaast zullen we buren krijgen in de vorm van het Voedselbos op het weiland aan de 
Hengelose kant. Mocht er belangstelling zijn hieraan een bijdrage te leveren dan kan men zich 
aanmelden. 
 
Het nieuwe bestuur zal trachten de samenwerking en communicatie met onze buren van het 
IVN en het voedselbos te optimaliseren waarbij we onze zelfstandigheid zeker niet zullen 
verliezen. 
 
Namens het bestuur,  
Jan Witvoet  
Voorzitter 
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De Moestuin 
In de Biologische Moestuin Vereniging Hengelo wordt sinds 2015 groente geteeld voor een 
goed doel. In 2023 opnieuw voor de Voedselbank Midden Twente, waarbij we de enige 
leverancier zijn van verse biologische groentes. 
De tuin is gelegen tussen de Van Alphenstraat en de Dijksweg in Hengelo.  
Het gedeelte van de tuin waarop geteeld wordt voor de voedselbank beslaat 850 m2 .  
Daarnaast worden ruim 20 kavels van 50 m2 en100 m2 verhuurd aan leden van de vereniging.  
Deze leden werken samen met donateurs in de ‘Voedseltuin’. 
 

 

Leden en Donateurs  
Op 1 januari 2023 telde de Biologische moestuinvereniging 24 leden, op 1 januari 2024 waren 
dat er 28. 
 

Er zijn 28 donateurs binnen onze vereniging, waarvan er 4 kandidaten op de wachtlijst staan 
Er komen in totaal waarschijnlijk 3 kavels vrij, 2 x 50m2 en 1 x 100m2 
Met andere woorden 4 vrije kavels van 50m2. 
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Algemene Ledenvergadering  
De algemene ledenvergadering vond plaats op 30-01-2023. 
 

Het jaarverslag van 2022 wordt door de leden akkoord bevonden. 
Er is gesproken over de toekomst van de vereniging en de nieuwe werkwijze door het werken 
in werkgroepen per plantgroep. Deze wordt dit jaar ingezet en evaluaties zullen plaats vinden.      
Deirdre Kleine Punte geeft aan per direct af te treden. 
En Anne-Miek Stroomer geeft aan ook af te treden als secretaris. 

Het Bestuur  
Het bestuur van de vereniging bestond in 2023 uit de volgende leden:  
Voorzitter: Deirdre Kleine Punte, a.i. opgevolgd door André Wonink, va 12 oktober door Jan 
Witvoet.  
Penningmeester: Henk Lansink  
Secretaris: Anne-Miek Stroomer opgevolgd door Djieuwke Rosink. 
 

In 2023 heeft het bestuur 3 maal vergaderd en regelmatig overleg gehad tussentijds. 
Onderwerpen die in deze overleggen aan de orde kwamen waren o.a.: 

o Reilen en zeilen op de tuin 
o Nieuwe werkwijze 
o Rabo clubkas campagne 
o Samenwerking onderhoudsgroep en andere werkgroepen 
o Jaarverslag 2023 
o Voorbereiding Ledenvergadering 2023 en extra Ledenvergadering 2023. 
o Voorbereiding Ledenvergadering 2024. 
o Communicatie leden en bestuur 
o Leden en donateur wijzigingen 

 
Aangezien het bestuur volledig nieuw is qua samenstelling in de loop van 2023, aangezien 
Andre Wonink ook zijn tijdelijk voorzitterschap heeft overgedragen aan Jan Witvoet, is er nog 
geen duidelijke structuur geweest in het aantal contactmomenten. 
Dit zal een punt van aandacht zijn in 2024. 

Gezamenlijke activiteiten en andere gebeurtenissen  
Wederom door een koud en nat voorjaar is de tuin laat in het voorjaar klaar gemaakt voor het 
nieuwe seizoen en is eind april begonnen met het gezamenlijk tuinieren nieuwe stijl voor de 
voedselbank.  
Op de dinsdag- en de donderdagavond werd er gewerkt, van 18.30 uur tot 21.00 uur en op de 
zaterdagochtend van 9.30 uur tot 12.00 uur.  

Sponsoring  
RABO-Club Support  

RABO Club Support leverde dankzij 10 stemmen dit jaar het minimale bedrag van €. 100,--, 
desondanks dank voor degene die hun stem aan onze vereniging gaven. (Elke stem is welkom) 
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Open dag activiteiten  
Gelukkig konden wij ook dit 
jaar weer activiteiten op 
onze tuin organiseren.  
Op zaterdag 25 maart 
hebben we de opening van 
het moestuinseizoen 
gehouden met een gezellig 
koffiemoment. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Op zondag 2 juli was onze tuin open voor bezoek.  
Dit viel samen met De Groene Karavaan: Natuurdag in het Weusthagpark Hengelo.  

Het was niet heel druk, maar het was fijn om belangstellenden over onze tuin te kunnen 
vertellen en rond te kunnen leiden. De oproep tot aanlevering van plantjes kruiden en 
zelfgemaakte lekkernijen door leden en donateurs wordt erg gewaardeerd en leverde ruim €. 
30,-- op. Voeg daarbij een nieuwe donateur en een inschrijving voor een kavel op de 
wachtlijst. Met andere woorden al met al een geslaagde dag en dank voor iedere geleverde 
bijdrage. 

• Dit jaar zal er weer een Weustdag gehouden worden op 9 juni. 
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Opkomsten en nieuwe manier van werken Voedseltuin  
In 2023 is er gewerkt op de voedseltuin volgens een nieuw concept: het werken in 6 groepjes.  

Ieder groepje was verantwoordelijk voor één soort gewasgroep. 

De coördinatoren van de werkavonden in het verleden, had ieder een groepje onder zijn/haar 
hoede. Ze hadden een coördinerende rol in de communicatie met de leden in het groepje.  

De communicatie ging overwegend via WhatsApp of telefonisch.  

Hoewel er een paar coördinatoren aanvankelijk sceptisch waren over deze manier van werken, 
was de opkomst en de opbrengst overwegend goed.  

Natuurlijk speelde het groeizame weer na een moeilijke start ook een belangrijke rol. Tevens 
hadden wij dit jaar veel minder last van ongedierte dan in 2022. 

Ook de mogelijkheid om van de werkmomenten af te wijken qua werken en het onderling 
moeten communiceren binnen de groep heeft er voor gezorgd dat de betrokkenheid van de 
leden groter was. En dus de motivatie beter. De meeste groepen hebben ervoor gekozen voor 
een vast moment om samen te werken op één van de werkavonden/-ochtend om toch een 
bepaalde basisstructuur te houden. Van één van de groepen was de bezetting nog wel eens 
een puntje van kritiek.

 
Het voorstel van de moestuinwerkgroep is om ook in het moestuinseizoen 2024 deze manier 
van werken voort te zetten. Want de conclusie van de werkgroep is dat deze manier van 
werken in 2023 een succes was.  

Leerpuntje’s: bij de Aardappelen en Koolgewassen zit er qua tijd veel speling. Aardappelen 
moeten vroeg de grond in en begin juli is de oogst en daarna is er eigenlijk niets meer te doen.  
Ook qua werkzaamheden tussendoor is er niet veel te doen, terwijl bij de koolgewassen het 
seizoen daarentegen veel later begint en later eindigt.  
De Bonengroep heeft aangegeven dat de bezetting niet altijd optimaal was. 

De werkgroepen bestonden in 2023 uit: Hannie Gijlers, Lillian Wonink, Dierdre Kleine Punte, 
Henk Lansink, Sevgye Göksan en Marga Doornbosch. Lillian en Dierdre hebben aangegeven om 
te stoppen met de coördinerende rol.  
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Omdat er dus nieuwe coördinatoren 
gezocht moet worden en vanwege het 
tijdsbestek en werkzaamheden, is ook 
het voorstel om de gewasgroepen 
Aardappelen en Koolgewassen samen te 
voegen tot één (grotere) groep met één 
coördinator.  Hierdoor is er maar 1 
vervanger nodig en daarvoor is 
Marianne Dewnarain gevraagd om deze 
rol op zich te nemen.  
De indeling wie welke groep gaat doen 
zal dan ook nog nader besproken 
worden. 
 

Kanttekening bij de voorstellen: indien 
nodig, bijvoorbeeld in het oogstseizoen, 
worden leden verzocht om ook te 
helpen bij andere groepen. 
De werkgroep is twee keer in de herfst-
/winterperiode van 2022/2023 bij 
elkaar gekomen om seizoen 2022 te 
evalueren, teeltplan te maken voor 
2023 en de nieuwe manier van werken 
voor te bereiden.  
 

Conclusie: 
• Nieuwe manier werkt goed, voorstel om hiermee door te gaan;  

• Voorstel om, gezien de werkzaamheden, de aardappelen- en kolengroep samen te 
voegen met 1 nieuwe coördinator. 

• Bezetting van de groepen even goed heroriënteren. 
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Opbrengsten Voedseltuinen 
De opbrengst van de voedseltuinen was zeer goed. Het was een recordopbrengst. 
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Op donderdag 16 november 2023 hebben Henk Lansink, Hans Engelbertink en Jan Witvoet 
een evaluatie gesprek gevoerd met de Ab van Wermerskerken en Martin (logistiek 
medewerker) van de Stichting Voedselbank Midden Twente vestiging Hengelo. 
De ontvangst was in de werkruimte vd voedselbank waar men druk bezig was met de 
voorbereidingen voor het uitdelen van de kratten op vrijdag. 
Men heeft aangegeven zeer tevreden te zijn met de biologische groente van onze tuin.  Alle 
groentes die we aanleveren werden vrijdags uitgeleverd. De vrijwilligers verpakken de groente 
in plastic zakjes en verdelen het over de vele kratten. De klanten kunnen dus niet zelf 
uitzoeken wat ze willen hebben.  
Op dit moment zijn wij de enige aanbieders van verse groente. Deze word verdeeld over de 
uitgifte punten Borne, Hof van Twente en Hengelo. 
Het aantal klanten van de voedselbank is in 2023 zeker niet afgenomen. Er is ook geen 
wachtlijst voor deelname op dit moment. 
We hebben een aantal punten besproken: 

• Men heeft geen probleem met het aanleveren van grotere courgettes.  

• Men heeft ook geen problemen met het leveren van bv snijbiet. Iets wat wij tov het 
leveren van spinazie zouden willen proberen. De opbrengst zal hierdoor groter kunnen zijn 
want spinazie schiet snel door. 

• Het ophaal moment van groente is en zal blijven op de vrijdagmorgen. Wel is het mogelijk 
elke werkdag tussen 9 en 12 uur kratten met groente te brengen naar de voedselstraat aan 
de Beitelstraat. Voor ons zou dat betekenen dat we op bv dinsdagavond wat oogsten om te 
voorkomen dat het op donderdag is doorgeschoten. Maar ook indien ploegen op dinsdag 
hun werkdag plannen de groentes gelijk de volgende dag kunnen worden aangeboden 
waardoor ze de koeling daar in kunnen. Dan is het niet nodig, zoals afgelopen jaar, dat bv 
boontjes 2 dagen in de zon blijven staan. 

• Doorgeven van de kratten op donderdag avond kan rustig via WhatsApp gebeuren ipv via 
een sms. 

 

We hebben ook even aangegeven dat het goed zou zijn dat men in het jaarverslag van de 
voedselbank ergens aan gaan geven dat de groentes worden aangeboden door de BMVH waar 
25 vrijwilligers aan hebben gewerkt. Dit zou ons meer betrokken maken bij de klanten die dan 
weten waar hun voedsel weg komt.  
Men zal deze suggestie mee nemen in hun overweging voor het jaarverslag.  
Tenslotte hebben we een rondleiding door de werkruimtes, opslagruimtes, koelcel en vriescel. 
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Toelichting opbrengst 
In april en mei regelmatig regen en ‘s nachts koud. De zomer was redelijk droog maar toch 

waren er dit jaar regelmatig regenbuien waardoor we niet volop moesten water geven.  

De Koolploeg is later begonnen waarbij de Aardappelploeg al redelijk vroeg klaar was.  

De boerenkool is geplaatst op het  vrijgekomen aardappelveld. Door het koude voorjaar is er 

maar 1x bieten gezaaid waar het in 2022 voor een 2e keer is gedaan er was weinig last van 

slakken, muizen, vogels en konijnen dankzij het gaas wat aangebracht is.  

Sla- en andijvie planten zijn zeer bewerkelijk. Daar moet voor 2024 een oplossing voor 

gevonden worden met de andere groepen. Ook zouden we moeten kijken naar andere 

koolsoorten om te verbouwen waarbij we dan ook vroeger kunnen beginnen.  

Onderhoudsploeg 
Jaar 2023 was een jaar van hollen en stil staan 
In het winter voorjaar hebben er mensen meegelopen aan de heg om die daar werkelijk een 
kopje kleiner te maken. Dat is met een aardige lange adem toch gelukt met dank aan de leden 
die hebben meegeholpen. 
Verder hebben we de voedselbanktuin laat 
kunnen frezen omdat de grond lang nat 
bleef.  We hebben ook meteen paden 
gemaakt zodat de leden goed hun gang 
konden gaan. De heg is in dit jaar later 
gesnoeid dat we zouden willen, ik zelf werd 
aangeraden om dat soort werk niet meer te 
doen. Een ander lid van de 
onderhoudsploeg was af en toe ziek, later in 
het jaar kreeg die een andere baan 
waardoor door hem daar de focus op lag en 
wij hem effe moesten missen. 
Na de zomer is dit opgelost door andere leden, zodat we de heg in de winter van 2023/ 2024 
niet meer met scharen te lijf moeten, iets dat om de paar jaar wel moet gebeuren anders 
wordt de heg te hoog en bijna niet meer te onderhouden. 
Daardoor moesten andere leden de machines geleidelijk aan leren kennen wat deels ook is 
gelukt, daar gaan we in 2024 mee verder,  
de rest van de gereedschappen zijn een paar keer in het jaar nagekeken en indien nodig 
gerepareerd. Daar vallen ook de heggenscharen, bosmaaier en de hand snoei scharen onder. 
Voor 2024 moeten er nog een paar dingen gebeuren en dat ligt bij de onderhoud groep maar, 
een paar mensen meer bij onderhoud zou wenselijk zijn.  
Onderhoud wordt vooral op zaterdagochtend gedaan. 
Werkzaamheden die er aan komen is als extra; 
Dakschuur kitten en deur proberen te verstevigen. 
Er staan dakplaten om aan de schuur aan te bouwen, zodat de kratten groenten voor de 
voedselbank uit de zon worden gehouden.  
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Informatievoorziening 
De leden worden door het bestuur geïnformeerd middels mailberichten.  
Over het jaar heen zijn 3 nieuwsbrieven gestuurd. 
Het plan is voor 2024 om ieder kwartaal een nieuwsbrief te sturen. 

Verwachting 2024  
Ook nu kijken we weer positief naar het nieuwe jaar 2024. We zullen de structuur voor 
samenwerken op de voedseltuin nog weer wat verbeteren. Helaas hebben er 3 leden afscheid 
genomen, maar komen daar weer 4 leden met een halve tuin voor terug zodat er meer 
handen zijn voor het gezamenlijke werk.  
2 Trekkers van de voedseltuin hebben aangegeven niet meer beschikbaar te zijn maar 
Marianne heeft zich aangemeld om ze te vervangen en er word naar een oplossing gezocht 
voor 1 trekker.  
De onderhoudsgroep gaat versterkt worden zodat we ook daar de toekomst mee in kunnen. 
Door de Weustdag kunnen we onze vereniging  in 2024 weer op de kaart  zetten en met de 
komst van het voedselbos worden we een middelpunt in het stadspark van Hengelo.  
Laten we er met elkaar wel voor zorgen dat de gemeenschappelijke werkzaamheden over 
meer schouders wordt verdeeld, zodat de tuin er representatief bij ligt er we weer een 
recordopbrengst voor de voedselbank kunnen realiseren waarbij we natuurlijk wel deels 
afhankelijk zijn van de weersomstandigheden. 
 

 
Ontwerp Voedselbos 


